

## 全港校際滑板比賽2026 The Hong Kong Inter-school Skateboarding Competition 2026

比賽以「超越屏幕·滑出精彩」為主題，透過滑板運動推廣平衡線上與線下的健康生活模式。當日共有55位中、小學生參與速度挑戰賽、豚跳門高和街式滑板賽。參賽同學在比賽中展示毅力與熱情，體會到放下屏幕，挑戰自我的樂趣。

Under the theme “Beyond the Screen, Experience the Excitement”, the Competition aimed to promote a healthy lifestyle that balances online and offline activities through skateboarding. A total of 55 primary and secondary school students participated in the Speed Run, Highest Ollie, and Streetstyle contests. All participants demonstrated remarkable perseverance and passion, enjoying the benefits of decreasing screens time while challenging themselves.



東華三院副主席林筱旻女士(中)聯同社會服務科主管婁振陽先生(左二)、中國香港滾軸運動及滑板總會執委會副主席葉潔婷女士(右二)、全香港滑板協會會長李凱賢先生(左一)及香港滑板運動員陸俊彥先生(右一)主持決賽啟動儀式。  
Ms. Joyce LAM (centre), Vice-Chairman of TWGHs, Mr. Joe LOW, (left 2), Head of Community Services Division, Ms. YIP Lok Ting (right 2), Vice-Chairman of the Executive Committee, Hong Kong China Federation of Roller Sports and Skateboarding, Mr. Julius Brian SISWOJO (left 1), Founder of All Hong Kong Skateboards Association, and Mr. LUK Chun Yin (right 1), Hong Kong Skateboarder, officiated at the Finals' Kick-off Ceremony together.



本院行政總監蘇祐安先生(第二排左六)聯同高級職員與香港都會大學學生事務長溫滴霖女士(第二排左五)、嘉賓及一眾學生合照。  
Mr. SU Yau On, Albert (second row, left 6), Chief Executive of TWGHs, alongside senior staff, took a group photo with Ms. Adele WAN (second row, left 5), Director of Student Affairs of the HKMU, along with guests and students.

## 香港都會大學學生學習參訪 Exploration Visit by Students of the Hong Kong Metropolitan University (HKMU)

香港都會大學學生參觀東華醫院禮堂及東華三院廣福祠。本院行政總監蘇祐安先生亦與同學分享本院的發展策略及多元創新服務，並勉勵他們為未來職業規劃做好準備。

Students from HKMU participated in guided tours of the Assembly Hall of Tung Wah Hospital and TWGHs Kwong Fook Tsz. Mr. SU Yau On, Albert, Chief Executive of TWGHs, also met with the students to share the Group's development strategies and diverse, innovative services, whilst encouraging them to equip themselves for their future career planning.

## 防騙及國家安全講座 Talks on “Anti-Fraud and National Security”

為提升員工日常防騙的警覺性及加深對維護國家安全的認識，東華三院邀請到香港警務處新界北總區防止罪案辦公室黃長興總督察，於2026年6月9日及6月10日舉辦兩場「防騙及國家安全講座」，透過多個案例分享，為超過350位現場及線上參與員工，深入淺出地分析常見的詐騙手法與防範應對策略，同時闡述國家安全的核心概念。

To enhance staff members' awareness of fraud prevention and safeguarding national security, two identical talks on “Anti-Fraud and National Security” were held on 9 and 10 June 2026. The guest speaker, Mr. WONG Cheung Hing, Alvin, Chief Inspector of Police, the Regional Crime Prevention Officer, New Territories North Crime Regional Headquarters of the Hong Kong Police Force, shared the common fraud methods and preventive strategies, and elaborated the core concepts of national security with a total attendance of over 350 staff members, both in person and online.



人力資源科主管陳翠凝小姐(前排左四)與新界北總區刑事總部王子于警司(前排右四)、新界北總區防止罪案辦公室黃長興總督察(前排右三)及參加者合照。  
Group photo of Miss CHAN Tsui Yee, Alice (front row, left 4), Head of the Human Resources Division, along with Mr. WONG Tsz Yu (front row, right 4), Superintendent of the New Territories North Crime Regional Headquarters, Mr. WONG Cheung Hing, Alvin (front row, right 3), Chief Inspector of Police, the Regional Crime Prevention Officer, New Territories North Crime Regional Headquarters, and participants.



人力資源科主管陳翠凝小姐(右)頒發感謝狀予嘉賓講者黃長興總督察(左)。  
A certificate of appreciation was presented to the guest speaker, Mr. WONG Cheung Hing, Alvin (left), Chief Inspector of Police by Miss CHAN Tsui Yee, Alice (right), Head of the Human Resources Division.



參訪團拜訪中國駐墨爾本總領事館，並與總領事房新文先生(前排左四)、丁莉莉參贊領事(前排右一)就青年教育進行交流。  
The delegation visited the Consulate-General of PRC in Melbourne to exchange views on youth education with Mr. FANG Xinwen (front row, left 4), Consul General and Ms. Ding Li (front row, right 1), Consul (Counselor Rank), Consulate-General of PRC in Melbourne.

## 東華三院中學校長澳洲教育參訪團 TWGHs Secondary School Principals' Australia Educational Tour

東華三院17位屬下中學校長組成參訪團遠赴澳洲墨爾本，探討當地在正向教育、精神健康教育、職業教育，以及融合教育的推行經驗。參訪團到訪多間學校、機構及華人團體，更拜會了中國駐墨爾本總領事館，透過實地考察及深入交流，為本院的教育發展注入新思維。

A delegation of 17 TWGHs secondary school principals visited Melbourne, Australia, to gain a deeper understanding of local expertise and practices in positive education, mental health education, vocational education, and inclusive education. The delegation visited various schools, institutions, Chinese community organisations, and the Consulate-General of the People's Republic of China (PRC) in Melbourne. This comprehensive programme of field studies and in-depth exchanges has broadened the principals' perspectives and introduced innovative ideas for the development of the Group's educational services.